

主辦機構 Organiser



平等機會委員會
EQUAL OPPORTUNITIES COMMISSION

2025/26

種族友善校園嘉許計劃

Racially Friendly Campus
Recognition Scheme



2025/26 種族友善校園嘉許計劃 Racially Friendly Campus Recognition Scheme

主辦機構 ORGANISER

此計劃由平等機會委員會（平機會）主辦。平機會是獨立法定機構，負責執行本港四條反歧視法例，包括《性別歧視條例》、《殘疾歧視條例》、《家庭崗位歧視條例》及《種族歧視條例》，並致力推廣平等、多元和共融的價值。

The Racially Friendly Campus Recognition Scheme is organised by the Equal Opportunities Commission (EOC). The EOC is a statutory body responsible for implementing the four anti-discrimination ordinances in Hong Kong, including the Sex Discrimination Ordinance, the Disability Discrimination Ordinance, the Family Status Discrimination Ordinance, and the Race Discrimination Ordinance, and promoting values of equality, diversity and inclusion.

計劃背景 BACKGROUND

平機會在2022/23學年推出「種族友善校園嘉許計劃」，旨在提高教職員和學生對種族多元共融的認識。推出至今，已有225間學校參與，其中27間為連續三年參與嘉許計劃的學校。在2024/25學年，共有133間學校獲嘉許為「支持種族友善校園」。教育局在過去2年一直是此計劃的支持機構。

The EOC launched the Racially Friendly Campus Recognition Scheme in 2022/23 for schools to spread awareness about the importance of racial equality and inclusion among the student and staff. Since its launch, 225 schools have participated, including 27 schools that have continuously participated in the Scheme for 3 years. In 2024/25, 133 schools were acknowledged as Racially Friendly Campus Champions. The Education Bureau has been a supporting organisation of the Scheme for the past 2 years.

參加資格 ELIGIBILITY

- 本港幼稚園、小學和中學
Kindergartens, primary and secondary schools in Hong Kong
- 其他平機會認為合適的教育機構
Other educational organisations considered appropriate by the EOC

嘉許條件 ACTIONS TO BE TAKEN

學校在2026年3月31日前完成以下項目，便可獲嘉許為「2025/26支持種族友善校園」：

Schools will be recognised as 2025/26 Racially Friendly Campus Champions after undertaking the following activities before 31 March 2026:

- ✓ 舉辦最少一項活動，提升學生的種族共融意識
Organise at least one activity to promote racial inclusion among students
- ✓ 響應平機會在2026年3月紀念「國際消除種族歧視日」，在校園內張貼專設海報
Echo the EOC on marking the next International Day for the Elimination of Racial Discrimination in March 2026 by displaying the EOC poster in the school campus
- ✓ 在學校網頁或網上社交平台發放以種族共融為主題的宣傳訊息
Post publicity messages on the school webpage or social media platforms on the topic of racial inclusion
- ✓ 舉辦最少一項有關種族共融的職員培訓或委派最少一名教職員出席由平機會或教育局舉辦的相關培訓活動
Organise at least one staff training activity on promoting racial inclusion
OR nominate at least one teaching staff to attend related training session organised by the EOC or Education Bureau

嘉許途徑 RECOGNITION

完成各項目的學校，可獲得以下嘉許：

Schools that have completed all activities will be recognised by way of:

- ◇ 「2025/26支持種族友善校園」橫額一條
A “2025/26 Racially Friendly Campus Champion” Banner
- ◇ 獎座(適用於第一次參與學校)/證書(適用於再次參與學校)
Trophy for new participating schools / Certificate for returning participants
- ◇ 列於平機會的網上嘉許名單內
Listing on the EOC website
- ◇ 刊於平機會的其他宣傳品上
Acknowledged in EOC’s publicity campaigns/materials

參加方法 ENROLMENT

於2025年9月30日前透過此二維碼登記報名：

Please scan to register by **30 September 2025**:



2106 2126 (中文) 或 racialequality@eoc.org.hk
2106 2131 (English) or racialequality@eoc.org.hk

2025/26 學年嘉許類別

Award Categories in 2025/26

除了上述基本嘉許項目，平機會將延續以下兩項嘉許類別，表揚學校及教職員在促進校園種族共融上的持續努力和貢獻。

In addition to the Racially Friendly Campus Recognition Scheme, the EOC continues to recognise schools and educators for their consistent efforts and valuable contributions to fostering a racially inclusive campus through the following award categories.

I. 支持種族友善星級校園 Racially Friendly Campus Star Champion

此獎項旨在表揚連續參與「種族友善校園嘉許計劃」三屆或以上的學校，展示他們對種族共融的決心。

It honours schools that have participated in the Scheme for three consecutive years or more, showcasing their commitment to racial inclusion.

II. 種族多元共融伙伴老師 Racial Diversity & Inclusion Teacher Partner Award

此獎項旨在表揚積極參與嘉許計劃並致力推動校園種族共融的教師。評審要求包括：

This award recognises teachers who actively participate in the Scheme and are dedicated to promoting racial inclusion on campus. Requirements include:

- ✓ 出席最少兩場平機會在 2025/26 學年舉辦的各種主題培訓課程
Attend a minimum of two training sessions held by the EOC on various subjects scheduled throughout the academic year 2025/26
- ✓ 舉辦一項推動種族共融的校園活動
Organise a campus activity to promote racial inclusion
- ✓ 提交一份約400字的報告，分享學校在推動種族共融方面的良好措施。內容須包括應用的背景（如學生結構、學科範疇、年級）、目標、執行步驟、相關持分者、實際成效，以及未來應用計劃
Submit a report of approximately 400 words sharing best practices in promoting racial inclusion within their schools. The report should include the setting of the practice (i.e. student demographics, subject area, grade level, etc.), objectives, implementation steps, stakeholders involved in the practice, outcomes and impact of the practice and future application

報名嘉許類別的程序及表格容後提供。

The registration procedures and forms for the award categories will be provided later.

重要數據 Important Numbers

獲嘉許為「支持種族友善校園」的學校 Racially Friendly Campus Champions	2024/25
	133

接受平等機會培訓的教職人員 Teaching staff that participated in EOC's briefing/training sessions	2024/25
	408

2024/25 種族友善校園獎項類別 2024/25 Racially Friendly Campus Award Categories		
種族友善 星級校園 Racially Friendly Campus Star Champions	入選 種族多元共融 伙伴老師 Shortlisted Racial Diversity & Inclusion Teacher Partners	得獎 年度種族友善 校園活動 Outstanding Racially Friendly Campus Activity Awardees
27	63	53